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Příloha č. 6: Rozhovor s rozhodčími 

 

1 Nejprve bych se Vás chtěla zeptat na jednu základní informaci k Vám - Jaká 

byla Vaše kariéra v oblasti rozhodcovství?  

R: Já jsem začal v lize v roce 2000 a skončil v roce 2015, v letech 2006 až 2015 jsem 

byl mezinárodní rozhodčí.  

2 Nyní se přesuneme k tématu VAR. Odkdy se používá VAR v ČR?  

V České republice se VAR podle mě používá od roku 2017. Teď tedy probíhá již 

šestým rokem.  

3 Kolik osob sedí za videem a o jaké osoby jde?  

V ČR používáme dvě společnosti, které ten VAR dělají, které poskytují ty vozy a 

technické zázemí a každá má jinou technologii. Když to dělá O2 TV tak tam je jeden 

operátor, plus tam sedí VAR a jeden asistent VAR, tedy AVAR. Jsou tam tedy tři lidi v 

tom voze. A pak je druhá společnost, to je VMG a ta má tři operátory, plus tedy VAR a 

AVAR.  

4 VAR a AVAR jsou bývalí rozhodčí nebo přímo specialisté na VAR?  

To jsou v 95% aktivní současní rozhodčí listiny první a druhé ligy - rozhodčí a asistenti. 

AVAR většinou dělají asistenti. A máme tam jednoho specialistu, který už je bývalí 

rozhodčí a dělá pouze VAR. Všichni ostatní jinak pískají a jsou na listině první, druhý 

ligy.  

5 Funguje tedy VAR na všech zápasech Fortuna ligy?  

Ano a také ve vybraných zápasech MOL Cupu.  

Jak se vybírají zápasy v MOL Cupu? 

Jedeme od čtvrtfinále dál, tam to je již na všech zápasech.  

6 Proběhly nějaké změny ohledně VAR od roku 2017?  

Mění se lidi samozřejmě, ale jinak protokol VAR zůstává v podstatě stejný. Akorát je to 

o tom nasadit  laťku,  hranici těch intervencí, kdy do toho ten VAR má vstupovat a kdy 

ne. Tak to se samozřejmě v čase mění. 

7 VAR posuzuje 4 základní situace po zjevných chybách. Rozhodčí se ale nejde 

vždy podívat k monitoru na hřišti. Kdy se tedy jde a kdy nejde podívat na 

monitor? 

My k tomu máme manuál, který Vám pak můžu dát, abyste viděla, kdy jako může a kdy 

nemůže. No a pak samozřejmě je to právě o té hranici těch intervencí, kdy už třeba v 

tom pokutovém území, kdy už do toho VAR má vstoupit a kdy ho má zavolat. 
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 To je samozřejmě subjektivní. Momentálně je to tak, že chceme, aby chodili jen do 

jasných věcí.  

8 Rozhodčí jde k monitoru vždy na doporučení od VARu?  

Ano. Vždycky to vyhodnocuje VAR, když mu to přijde jako zjevná chyba rozhodčího, 

tak v tom případě ho povolá. 

9 Finální rozhodnutí je vždy na rozhodčím na hřišti?  

Ano, vždy na rozhodčím na hřišti. Plus tam jsou faktická rozhodnutí, která jsou vidět 

právě v tom manuálu, kde to možná bude lépe pochopitelné. (Manuál pak dám do 

přílohy)  

Máme manuál, ve kterém jsou případy, kdy do toho vstupuje a potom, jestli se jedná o 

faktické rozhodnutí. Když je faktické, tak ten rozhodčí k monitoru ani nejde, zbytečně 

by se zdržovala hra. Jde například o ofsajd nebo jasné hraní rukou. V tu chvíli rozhodne 

pouze na základě informace od VARu. Když je subjektivní, tak tam rozhodčí jde a musí 

to vidět a sám musí rozhodnout.  

10 Co se týče ofsajdu, u nás není žádná technologie. Nejedná se třeba o zavedení 

kalibrované ofsajdové technologie?  

Určitě se jedná,  komise rozhodčích by ji uvítala, ale je to otázka technologická a otázka 

financí. Teď to vypadá, že to bude spojený s výběrovým řízením na poskytovatele těch 

televizních přenosů. Kdo to “vytendruje”, tak součástí toho bude povinnost zajistit i tu 

kalibrovanou ofsajdovou čáru.  

Měla by tedy být, za rok a půl by tady mohla být. Je to reálné.  

11 Jak VAR posuzuje, co je zjevné a jasné pochybení? 

Na to máme školení, trvá to desítky a stovky hodin. Je to s rozhodčími neustále 

rozebíráno a měly by to být jasné věci, kdy je jasný důkaz, že tam došlo k nějakému 

přestupku. Špatně se to slovně vysvětluje. Máme semináře, děláme různé videotesty, 

abychom se slaďovali na těch situacích, abychom to všichni viděli stejně.  

12 Jak VAR posuzuje úmysl?  

Jak myslíte úmysl?  

Například u hraní rukou. 

Ruka je složitá, tam je hodně aspektů. Měli by chodit do rukou, které se mají pískat. 

Pravidlo o ruce je vážně komplikované, vysvětlování je na dlouho.  
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13 Funguje v české lize branková technologie?  

Ne, ani nebude. To je hodně drahé, protože by to stálo podle mě desítky milionů korun a 

jestli se to tady stane jednou dvakrát za rok. Letos se nám to podle mě ještě nestalo. A 

aby tady někdo zaplatil za rok 30 milionů, kvůli jednomu gólu, tak to za to nestojí.  

14 VAR je založený na krédu: “Minimální zásah - Maximální prospěch”. 

Odpovídá současné fungování VAR tomuto krédu? 

Já si myslím, že ano. My to tam máme také umístěné, v tom manuálu. Snažíme se, aby 

to tak bylo. Těch intervencí by nemělo být tolik, protože ono to potom ničí to utkání. 

Hra se přeruší, hráči vypadnou z tempa, diváci nejsou spokojeni, neví co se tam kolikrát 

řeší. 

15 Jak vnímáte dobu rozhodování, měla by se zkrátit?  

Všichni se snaží to samozřejmě udělat co nejrychleji, je to o tom, jak rychle dostanou 

záběry od operátora. To je důležité, že operátor musí být rychlý, když je pomalý, tak to 

samozřejmě trvá déle. Pak jsou složité situace, kdy VAR potřebuje více záběrů z 

různých kamer, tam to prohlížení trvá delší dobu. Ale snažíme se to zkrátit na 

minimum.  

16 Lidé u VAR si musí o dané záběry od operátora sami říct?  

Ano. Když je ten operátor zkušený, tak jim to dává sám, cítí kde to je nejlépe vidět a 

když je méně zkušený, tak si rozhodčí říkají sami.  

17 Nastavuje se průměrně delší doba než dříve. Je to po vzoru nedávného MS v 

Kataru?  

Obecně jsme vždycky chtěli, aby rozhodčí byli důslední v tom nastavování. I na podzim 

před Mistrovstvím světa se podle mě nastavovalo docela dost. Teď se nastavuje ještě 

malinko víc, ale myslím si, že je to dobře. Myslím, že je to adekvátní.   

18 Na MS fungovala poloautomatická ofsajdová technologie. Je reálné, že by 

někdy byla i v české lize?  

Ne, my tady zatím fungujeme ve vozech, nemáme tady ani VAR centrálu. Je to všechno 

otázka peněz.  

19 Momentálně FIFA testuje novinku, kdy rozhodčí musí verdikty po kontrole u 

videa vysvětlovat divákům na stadionu i u TV obrazovek pomocí mikrofonu. Jaký 

na to vy máte názor? Měla by se tato novinka pak zavést i v naší lize?   

My bychom to udělali hned, kdyby jsme k tomu měli technické možnosti. My jsme to i 

dokonce řešili, jestli by to šlo u nás a že kdyby to šlo, tak to uděláme hned. U nás to 

není zobrazeno ani na obrazovkách na stadionech.  
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Každý stadion má obrazovky, ale doposud se to zatím neudělalo. Na obrazovkách je 

pouze, že je VAR přezkum, ale není tam, co se přezkoumává.  

20 Pokud to tedy FIFA schválí, dočkáme se toho i v naší lize?  

Pokud budeme technicky schopný to zajistit, pokud dostaneme tu techniku, tak to určitě 

dělat budeme. Myslím, že je to prospěšné.  

To by bylo skvělý, to by pomohlo hodně.  

Ale samozřejmě ne stoprocentně. Lidi nejsou schopni přijmout chyby.  

21 Myslíte, že diváci budou tuto novinku vnímat pozitivně?  

Já myslím, že ano. Spousta věcí se vysvětlí. Určitě ne všechny, je jasné, že lidi některé 

věci nevezmou, ale myslím si, že to pomůže. 

22 V čem by se dal ještě VAR vylepšit v očích diváků?  

Ten fotbal je složitý v tom, že je to mnohdy subjektivní. Jestli to je faul nebo není, tak 

se tam zohledňuje mnoho věcí a lidi, podle mě jak se vyvíjejí pravidla, tak to ani 

neznají. Možná tedy nějaké zjednodušení pravidel, třeba právě o té ruce. Myslím, že je 

to zbytečně složité.  

23 Změnil se díky VARu fotbal?  

Určitě, je teď spravedlivější, hráči nesimulují.  

24 Je díky technologii vyvíjen na rozhodčí větší tlak než dříve?  

Já si to nemyslím. Myslím si, že dříve to bylo složitější v tom, že člověk neměl žádnou 

pojistku. Dneska ten rozhodčí udělá chybu a pomůže mu ten VAR, opraví ho, tak je 

vlastně klid. Dřív, když se udělala chyba, tak byl průšvih, nikdo Vás neopravil.  

Nespoléhají se tak rozhodčí až příliš na VAR?  

My chceme, aby se tak nedělo, aby se rozhodovali sami za sebe.  

25 Jaká vidíte pozitiva a negativa na technologii VAR?  

Pozitivum je, že je rozhodování spravedlivější, negativum je, že lidé očekávají, že už se 

nestane žádná chyba. Ale za VARem sedí lidi, takže samozřejmě chyby se dějí, i s 

VARem. Což lidi nejsou schopni tolerovat, kvůli tomu, že tam ten VAR je.  

26 VAR je u nás přibližně 5 let, ale stále poměrně dost chybuje, případně jsou 

rozhodnutí přinejmenším kontroverzní. Jak by se dalo fungování technologie do 

budoucna vylepšit? Co by se mělo změnit?  

To je to, o čem jsme se bavili. Je to subjektivní, takže to není možné změnit. Dokud to 

jsou lidi, VAR, tak chyby nějaké budou. Stalo se v Itálii, že si zapomněl, když maloval 

tu ofsajdovou čáru, obránce. V Anglii čáru ani nenakreslil, takže mu utekl ofsajd. Jsou 

to pouze lidi. Lidi dělají chyby.  
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Diváci jsou stále pro/proti. 

To bude furt, to nikdy nebude. Ti, kteří tomu úplně nerozumí, tak budou vždycky 

jednou pro, jednou proti podle toho, jestli jejich tým vyhraje. Ti, kteří tomu rozumí, ví, 

že ten VAR pomáhá fotbalu, ale špatně se to vysvětluje. 

 Přístup veřejnosti bude pořád stejný, neměnný stav, někteří budou pro někteří 

proti stále.  —-- spíše souhlasím, spíše nesouhlasím….. škála - 4 varianty, bez 

středu  

Lidi žijí v nějaké bublině, oni těm rozhodčím nevěří. To je ten problém, pokud jim 

nebudou věřit, tak se celý život budou trápit. Dělá chyby rozhodčí, trenér i hráč. Když 

udělá hráč chybu, tak za tím nikdo nic nevidí, když udělá trenér chybu, taky zatím nikdo 

nic nevidí, když udělá chybu rozhodčí, tak za tím vidí korupci. Neříkám, že nebyly v 

minulosti aféry, ale fotbal měl aféru, ne rozhodčí. 

 


